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P Ä Ä K I R J O I T U S

iettiessäni vuotta 2023 ensimmäiseksi tulee 
mieleen, että olemme oppineet selviämään 
koronan kanssa. Olemme uskaltautuneet ulos 

luolistamme  ja kohtaamaan muita muuallakin kuin pihalla. 
Klubit ovat voineet pitää tapaamisia ja järjestää vuosijuh-
liaan. Enää ei ole tarvinnut pelätä kaiken peruuntumista 
ulkoisten rajoitusten takia.

Vuoden 2023 lehteen on koottu klubien tapahtumia ympäri 
Suomen, yhdessä tekemiämme projekteja ja kuvia erilaisis-
ta juhlatilaisuuksista. Meidän yhteisen unionin 70-vuotis
juhla, jonka järjestelyt tekivät neljä unionin perustajaklubia 
(Helsinki, Lahti, Tampere ja Turku)  yhdessä, oli yksi vuoden 
suurista tapahtumista. Tapahtumaan osallistui vähän yli 200 
soroptimistia, lähes jokaisesta klubista oli edustaja paikalla. 

Yhtenä yhteisenä teemanamme on ollut pitkään kouluta, 
rohkaise ja tue. Juhlavuoden kunniaksi jaettiin kaksi 2000 
euron stipendiä. Saajista esittelyt lehden sivuilla. Klubimme 
jakoivat 75 stipendiä vuoden aikana, yhteensä  yli 10 000 
euron verran. 

Klubien toiminnasta ja järjestämistä tapahtumista on useita 
juttuja lehdessä. Osa on osittain yhteisiä projekteja, joihin 
klubit tekevät oman paikallisen toteutuksensa. Lehdessä on 
myös esitelty pitkään soroptimistina olleita ja ajatuksia sorop-
timistina toimimisesta. Haastoimme klubeja kestävän kehityk-
sen haasteisiin ja pari juttua haasteiden vastaanottajista. 

Lehdessä on myös juttu kansainvälisen Convention tapaa-
misesta Dublinista. Meidänkin unionista osallistui useita 
sisaria tapahtumaan. 

Tänä vuonna käynnistettiin myös Soro 1300 -projekti 
jäsenmäärän kasvattamiseksi. Hankkeeseen liittyy useita 
osa-alueita ja tapoja tukea ja kannustaa klubeja jäsenhan-
kinnassa. Lehden lopussa on koottu tulevia tapahtumia ja 
nuoren soroptimistin ajatuksia soroptimistina olosta. 

Makoisia lukuhetkiä

Tiina Nevalainen
presidentti, SI Finland

M

Hyvät soroptimistit, 
Bästa soroptimister
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K L U B I T  J U H L I V A T  T A M P E R E - T A L O S S A 

Helsinki, Lahti, 
Tampere ja Turku 

70 vuotta!
tekst i  H E L I  KO L H O  • kuvat  H E L I  KO L H O,  S I  VA N TA A  J A  S AT U  Y L I N A M PA ,  S I  O U L U
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ampere-talon sali alkoi täyttyä naisenergi-
asta ja ihanasta puheen sorinasta tuttujen  
tavatessa Tampereen soroptimistisisarten ja 

unionin järjestämässä 70-vuotisjuhlan seminaarissa.

TAMPEREEN SISARET olivat panostaneet juhlaan 
ja ottivat lämpöisesti vastaan. Hieno syksyinen sää 
hohti ruskan värisenä tauluna isoista ikkunoista, kun 
unionin presidentti Tiina Nevalainen astui toivotta-
maan sisaret ympäri Suomea  tervetulleiksi. Tiinan 
sanat sisälsivät lyhyesti kerraten, mitä kaikkea hyvää 
soroptimistitoiminta on tuonut hänen elämäänsä.

TAMPEREEN KAUPUNGIN tervehdyksen jälkeen siir-
ryimme musiikin siivin ottamaan vastaan rohkeiden, 
upeiden, rakastavien eri ammattia edustavien nais-
ten  mielenkiintoisia esitelmiä, joissa tulivat esille 
välittäminen , tilanteen tiedostaminen ja toimimi-
nen  parhaalla mahdollisella tavalla.

ALUKSI ETELÄ-KARJALAN hyvinvointialueen johtaja  
Sally Leskinen kertoi, kuinka hän  luotsaa joukko-
ansa  tutustumalla työyhteisöönsä ja arvostavansa 
jokaista työntekijää. Näin välittämisellä hän luo 
hyvän hengen ja työilmapiirin, jolloin onnellisten 
työntekijöiden kanssa työstä tulee sellaista, kuin sen 
tuleekin olla. Hyvä työyhteisö on kuin iso perhe, jota 
rakastava, hyvä emo vie kehitystä eteenpäin arvos-
taen jokaista mielipidettä

RELOVE-LIIKKEEN nuoruutta ja rohkeutta pursuva 
Noora Hautakangas antoi piristävän tunnelman 
iltapäivään kertoessaan kestävän kehityksen liikkeis-
tään. Kaiken kaikkiaan esitelmät pistivät jo harmaan-
tuneet aivosoluni eloon ja uskomaan sekä tiedos-
tamaan paremmasta huomisesta ja sen rohkesta 
muutoksesta. Seminaarin päätyttyä energisin mielin 
hotellille valmistautumaan juhla-iltaan. 

T

Vas.oikealle: Noora Hautakan-
gas, Sally Leskinen, Yacine Samb 
ja Kaisa Rönkkö.

Päivi Kärkkäinen toimi 
seminaarin juontajana.
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pean seminaarin jälkeen 70-vuotisjuhla hui-
pentui iltajuhlaan Tampere-talossa. 60-luku soi 
illan musiikissa ja sisaria oli kertynyt yhteen eri 

puolelta Suomea. Meitä kaikkia salissa olevia sisaria yhdisti 
samat soroptimistiarvot. 

JUHLASSA SISARET jakoivat soroptimistimuistojaan vuosien 
varsilta. Osa sisarista on soroptimisti jo useammassa suku-
polvessa. Järjestöllämme ei ole vain hieno menneisyys 
vaan vielä hienompi tulevaisuus. Unionin varapuheenjoh-
taja Saija Kuusisto-Lancaster (SI Turku) puheessaan korosti 
tulevaisuutta. Soroptimistien tavoitteita ei vielä ole saa-
vutettu ja järjestömme missio on ajankohtainen ja tärkeä, 
joten kuulimme myös unionin tulevaisuuden tavoitteita ja 
toimenpiteitä asiamme edistämiseksi.

PARASTA ANTIA illassa oli pyöreän pöydän ääressä jaetut 
ajatukset ympäri Suomea saapuneiden sisarten kanssa. 
Pöydän ääressä meitä oli tuoreita sisaria ja aina sisareen, 
joka on ollut soroptimisti yli 60 vuotta. Aila Salo, joka on 
yksi SI Rauman (p. 1960) perustajajäsenistä, kertoi koke-
muksiaan soroptimisti vuosistaan ja ajatuksiaan nykypäi-
västä kuin myös tulevaisuudesta omalla lämminhenkisellä 
huumorillaan höystettynä. Ailan toiminta soroptimistina 
aina vuodesta 1960 tähän päivään on hyvä esimerkki ja 
tavoite meille kaikille sisarille. 

U

SI Finlandin presidentti Tiina 
Nevalainen ja illan juontaja 
SI Lahden presidentti Pia 
Hemmilä.

Juhlapuhe Saija Kuusisto-
Lancaster, SI Turku.

Illan heleä-ääninen juhlaesiintyjä 
Lahdesta: M, lauluja 60-luvulta.

K L U B I T  J U H L I V A T  T A M P E R E - T A L O S S A 
Iltajuhlassa pyöreän pöydän äärellä

tekst i   K I R S I  P O H J O L A ,  U N I O N I N  S I H T E E R I  2023-3024,  S I  PÄ L K Ä N E E N  S E U T U 
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Ritva Tolvanen sytyttää kynttilän 
Suomen unionille.

Kolme polvea soroptimisteja. Vas. Pikko Kiravuo, Satu Ylinampa ja SI Finlandin  
presidentti Tiina Nevalainen.

Helsingin sisaret Stella Månsson, Tarja Haili, Raija Korkonen, Kirsti Varis, Raila 
Reinius ja Sipsu Koponen.

SI Lahden sisaret juhlatuulella. Vas. Pia Hemmilä, Vappu Virtanen, Sirkku Niemi, 
Liisa Nurmi, Ritva Tolvanen, Anne Halme, Suvi Kuisma, Elina Lehdeskoski, Tuija 
Pirttijoki ja Merja Vahter.

Kirsti Saarnivaara sytyttää kynt-
tilän kaikille Suomen klubeille.

Hannele Laine sytyttää kynttti-
län Euroopan federaatiolle.

Kirsi Varis sytyttää kynttilän 
Soroptimist Internationalille.



Kouluta- Rohkaise- Tue -stipendit on jaettu
SI Finland on jakanut vuoden 2023 Kouluta-Rohkaise-Tue -stipendit 

kahdelle upealle, soroptimistiarvoja edustavalle naiselle.

Kouluta-Rohkaise-Tue stipendin myöntää vuosittain unionin hallitus. 
Stipendit myönnetään yli 18-vuotiaille naisille 

Suomessa tai ulkomailla tapahtuviin tutkintoon johtaviin opintoihin.

SOROPTIMISTI 20238 Kouluta-rohkaise-tue -stipendiaatit

Nonglak Molini on lähihoitajaopiskelija, jonka 
tavoitteena on valmistua ammattiin, missä hän 

voi auttaa apua tarvitsevia.

Saara Siukola on 23-vuotias oikeustieteen 
opiskelija, joka suorittaa tällä hetkellä Erasmus+ 

-vaihto-opintoja Lissabonissa.

Nonglak Molini Saara Siukola

”Suuret kiitokset Soroptimist International Finland -yhdis-
tykselle, että valitsitte juuri minut stipendin saajaksi. Olen 
kiitollinen ja tämä antaa minulle toivon tunteen, että minus-
ta todella tulee lähihoitaja kouluni päätyttyä. Kulttuurissani 
kasvamme auttamaan muita apua tarvitsevia. Ehkä tämä 
oli minun kohtaloni tulla lähihoitajaksi. Toivon todella, että 
elämäntyöni on esimerkki ja innostaa nai-
sia olema an luovuttamatta ja pyrkimään 
aina parempaan ja samalla rakastamaan 
myös itseään.” 

Sain kunnian olla Kouluta, rohkaise, tue -stipen-
din saaja vuonna 2023. Minulle Soroptimistien 
arvot ja tehty työ ihmisoikeuksien ja tasa-arvon 
edistämisessä ovat ja tulevat olemaan erit-

täin tärkeitä. Koen, että omalla esimerkilläni teen jo työtä 
edelleen tasa-arvoisen yhteiskunnan saavuttamiseksi, 
mutta vielä vaihto-opintojeni myötä toivon ja uskon saavani 
lisää tietoa ja itsevarmuutta toimiessani tasa-arvoasioiden 
parissa. Olenkin Lissabonin yliopistossa valikoinut erityisesti 
kursseja, jotka käsittelevät ihmisoikeuksia ja humanitääris-
tä työtä. Edistämällä omia unelmiani haluan myöskin olla 
osana yhteiskuntamme kehitystä.” 
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Johtajaksi kouluttaminen, SNLA 2023
Päällimmäisenä luentojen anneista mieleeni jäi Belbinin tiimiroolit, jotka auttoivat 

hahmottamaan omia vahvuuksia ryhmässä toimimisessa sekä ymmärtämään, miten erilaisuus 
rikastaa ja tehostaa tiimityöskentelyä. Mieleeni jäi myös ilmaisutaidon ja äänenkäytön 

harjoitukset – niissä pääsi heittäytymään ja nauramaan välillä jopa vedet silmissä. 
Lisäksi pääsimme kuulemaan inspiroivia tarinoita menestyviltä naisilta.

Kuvassa vas. 
Jenny Simpanen
Milla-Mari Väre
Katri Suistio
Karita Kuismin
Matilda Hertell
Anniina Kyrkkö.

”VIIKON HUIPENSI kaikkien osallistujien 
pitämät lyhyet esitykset aiheesta ”My dream 
professionally”, jotka käsittelivät tulevaisuu-
den haaveitamme. Puheisiin oli panostettu 

henkilökohtaisella tasolla, mikä teki niistä erityisen vaikut-
tavia ja inspiroivia sekä mielestäni syvensi yhteyttämme. 
Kyyneliltäkään ei vältytty.

Jenny Simpanen

”VIIKON AIKANA oli useita erilaisia työpajoja sekä ryhmis-
sä yhteisesti pureskeltavia tehtäviä. Päivät olivat pitkiä ja 
työntäyteisiä, iltaisin aikaa vietettiin usein oman walk-the-talk-
parin kanssa päivän antia reflektoiden. Viikon alussa saimme 
etukäteen tekemämme Belbin-testin tulokset ja pääsimme 
oppimaan niistä lisää. Tunnistin testin tulosten avulla monia 
puolia ja rooleja, joita itse otan ryhmätyöskentelyissä ja -tilan-
teissa. Itselläni oli useampia melko samansuuruisia rooleja, 
vaikka osa niistä ei ehkä tuntunutkaan heti tutuilta tai omilta.

Viikon aikana oli mukava tutustua muihin nuoriin naisole-
tettuihin, jotka kaikki ovat ammattilaisia ja asiantuntijoita 
omilla aloillaan. Kiinnostavinta viikossa olivat moninaiset 

keskustelut naisten asemasta, tasa-arvosta, kestävästä kehi-
tyksestä ja vastuullisuudesta sekä jakamattoman ihmisarvon 
toteutumisesta eri maissa sekä eri työskentelyaloilla. Kes-
kusteluissa kuuluivat erilaiset näkökulmat sekä kokemukset, 
joiden myötä omat arvoni globaalin, moninaisen naiskuvan 
representaation tärkeydestä vahvistuivat.

Koin, että pystyin tuomaan yhteiseen keskusteluun 
myös omaa osaamistani sekä ammattitaitoani saavutet-
tavuuden, esteettömyyden sekä ihmisoikeuksien saralta 
ja nostamaan esiin kriittistäkin pohdintaa ja reflektiota 
viikon teemoista ja toimista.

Viikon päätteeksi saimme kaikki jakaa omia tulevaisuuden 
haaveitamme ammatillisesta näkökulmasta. Tämä oli tehtävä, 
joka vaati melkoisen paljon itsetutkiskelua sekä luottamuksen 
ja turvallisemman tilan luomista ryhmän keskuuteen. Esittelyt 
olivat henkilökohtaisia sekä inspiroivia ja toivat 
esiin jokaisen yksilöllistä polkua kohti unelmi-
aan. Viimeinen ilta oli mukava päättää rentoon 
yhdessäoloon ja verkostoitumisen koontiin.”

Matilda Hertell
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SI Jyvässeudun vuoden 2023 Tyttöjen päivän 
tapahtuma Jyväskylän Tyttöjen Talossa

tekst i  S E I J A  N Y K Ä N E N  • kuvat  U L L A  R A N N A N H E I M O

Jyvässeudun soroptimistiklubi järjesti yhteis-
työssä Jyväskylän Tyttöjen Talon ja Keski- Suo-
men ensi- ja turvakodin kanssa 11.10.2023 

Tyttöjen päivän tapahtuman Tyttöjen Talossa Jyväskylässä. 
Tavoitteena oli toiminnallisen ja osallistavan tapahtuman 
lisäksi tukea vasta toimintansa aloittanutta Jyväskylän 
Tyttöjen Taloa myös taloudellisesti.

KLUBI VALITSI tapahtumaa varten työryhmän. Tyttöjen Talon 
henkilökunta kokosi ideoita tytöiltä. Klubimme työryhmä, 
Tyttöjen Talon henkilökunta sekä ensi- ja turvakodin työn-
tekijät yhdessä laativat työnjaon ja toteuttivat tapahtuman 
yhdessä tyttöjen kanssa. Lämminhenkiseen tapahtuma 
osallistui parikymmentä henkilöä.

SI TERVETULOTOIVOTUSTEN JÄLKEEN istahdimme kahville 
ja teelle. Osa tytöistä osallistui äänimaljarentoutukseen. 
Tarjosimme heille myös joogaharjoittelun, mahdollisuuden 
tehdä unelmakartta ja perustimme kynsistudion. Saatoimme 
keskustella monissa pöydissä tyttöjen kanssa ja kontaktit 
syntyivät vaivattomasti yhteisen toiminnan aktivoimina.

KESKI-SUOMEN ensi- ja turvakodin väkivallan vastaisen 
työryhmän työntekijät Piia Sipari ja Päivi Kärkkäinen ve-
tivät osallistavan learning cafe -metodin avulla Turvallinen 
seurustelu ja omat rajat -keskustelun. Jatkoimme samojen 
kumppaneiden kanssa Oranssit päivät -tapahtumaa Tyttöjen 
Talossa marraskuussa. Lämmin kiitos Soroptimisti Unionille 
750 € apurahasta tapahtuman järjestämiseen. 

SI Jyvässeudun 
presidentti Anita 
Meuronen ja Katriina 
Nokireki Jyväskylän 
Tyttöjen Talosta 
avaavat Tyttöjen päivän 
tapahtumaa.

Keski-Suomen ensi- ja 
turvakodin työntekijät Piia 
Sipari ja Päivi Kärkkäinen 
vetivät learning cafe 
-menetelmällä keskustelun 
turvallisesta seurustelusta.
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Kulttuuria Tyttöjen päivään Kalajoella
teksti MARJA SYDÄNMETSÄ, PRESIDENTTI, SI KALAJOKI-SEUTU

oroptimistit Kalajokiseudun aloitteesta ja tuella järjestettiin 
Kalajoella kulttuurillinen toimintapäivä tytöille. Lähtökohtana oli 

tarjota kouluikäisille tytöille iloa ja voimaantumista teemalla “Saat olla 
sellainen tyttö kuin haluat”.

YHTEISTYÖKUMPPANEIKSI PROJEKTIIN saatiin Kirjaston uusi ympäristö- 
hankkeen vetäjä Sanna Päivärinta, sekä KinoVirta-yrityksen Marko Annala 
ja kaupungin nuorisotoimi. Yhteistyön tuloksena kansainvälisenä tyttöjen 
päivänä 10. lokakuuta 2023 vietettiin kulttuurikeskuksessa hieno iltapäivä 
ja ilta. Aluksi osallistujat tekivät maalauksia taiteilija Leena Vainion ohjauk-
sessa. Pizza-buffetin jälkeen oli vuorossa elokuva Leijonakuningas.

SI FINLAND MYÖNSI meille avustusta 500 euroa. Sen avulla kustansim-
me tapahtuman taidetarvikkeita ja elokuvanäytöksen. Osallistujia oli 
n.30. Toivomme, että klubimme ideoima tapahtuma saa jatkoa ja siitä 
tulee jokavuotinen perinne Kalajoella. 

STEM* - osaamisella hyvinvoiva ympäristö
ääkaupunkiseudun klubien järjestämällä Tyttöjen päivä 
2023 -tapahtumalla innostettiin nuoria opiskelemaan luon-

nontieteellisiä ja matemaattisia aineita, jotka antavat hyvät eväät 
tulevaisuuden urapoluille. Päivän teemoina olivat ilmastonmuu-
tos, kestävä kehitys ja tulevaisuuden ammatit näiden parissa.

TIEDE- JA TEKNOLOGIAPAJOISSA ja ständeilllä perehdyttiin 
esimerkiksi lämpökameralla avautuvaan maailmaan, jäteveden 
puhdistamiseen, tekoälyn hyödyntämismahdollisuuksiin, sään 
ennustamiseen, puupohjaisten biotuotteiden valmistukseen ja 
ideoitiin tulevaisuuden energiaratkaisuja. Pohdinnassa olivat 
myös eettiset ja tasa-arvokysymykset. Seminaarissa käsiteltiin 
megatrendejä ja yrittäjyyden merkitystä sekä pohdittiin, mistä 
löytyisi oma polku rakentaa kestävää maailmaa? Luokilla oli 
mahdollisuus tutustua myös Tiedekeskus Heurekan näyttelyihin 
Katastrofien keskellä ja Leikin voima.

TIEDEKESKUS HEUREKASSA oli yli 750 tyttöä ja poikaa opettaji-
neen Espoosta, Helsingistä ja Vantaalta kaikkiaan 15 koulusta. 
Päivän toteutuksessa oli mukana yli 20 tukijaa ja yhteistyökump-
pania.  Yliopistojen, yritysten ja yhteisöjen rahallisella tuella 
yläkoululaisille pystyttiin tarjoamaan monipuolinen ja kiinnostava 
maksuton matka teknologian ja luonnontieteiden maailmaan. 
Kiitos kaikille tukijoille. 

*STEM = Science, Technology, Engineering, Mathematics

Pääkaupunkiseudun soroptimistiklubit: SI Espoo, SI Espoo-Meri, 
SI Helsinki, SI Helsinki-Erottaja, SI Helsinki-Meri, SI Kauniainen-
Grankulla ja SI Vantaa

Lähde: Tyttöjen päivä 2023 -tiedote / rst
  

P

S
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Pääsimme varasijalta mukaan SuomiAreenalle 
helmikuun lopussa. Nopeat suunnittelutoimet 
pystyyn Zontien kanssa ja aiheen määritys.

KESKUSTELIJOIKSI SAIMME Ammattikorkeakoulujen rehto-
rineuvosto, Arene Toiminnanjohtajan Ida Mielityisen, Duu-
nitorin viestintäjohtajan Aino Salosen ja Åbo Akademian 
FM väitöskirjatutkijan Nina Björkman ja kirjailija, toimittaja 
Eveliina Talvitien.

TÄSSÄ MUUTAMIA poiminta keskusteluista: Keskustelussa 
puhuttiin paljon rakenteista, ja ajatusmalleista, jotka ohjaa-
vat tiettyyn suuntaan. Vaikka itse lakitekstistä on pudonnut 
pois pääosin sukupuolitermit, kuitenkin nais-etuliitettä 
käytetään kuvaamaan jotenkin poikkeuksellista tilannetta, 
esim. naisjohtaja sanassa. Monesti naisilla on johtamisessa 
tarvittavia taitoja kuten empatiaa ja vuorovaikutustaitoja. 

MITEN ARVOTETAAN ja mistä maksetaan? Miksi on infra on 
investointi ja hoiva on kuluerä?

P

NAISET MUUTOKSEN VIEJINÄ 

Muuttuva ja moninaistuva työelämä

Panelistit Ida Mielityinen, 
Aino Salonen, Nina Björkman, 
Eveliina Talvitie ja juontaja 
Saija Kuusisto-Lancaster.

KÄYTETYILLÄ SANOILLA kerrotaan miten arvotetaan asioita. 
Sanavalinnoilla rakennetaan maailmaan. Jos käytetään 
useita sukupuolitettuja ammattinimikkeitä, esim. esimies ei 
nuori ehkä näe itseään kaltaisena johtajana. Itse voi ohjata 
pienillä jutuilla maailmankuvaan vähän laajemmaksi esim. 
autojen sijasta ostaa pojalle kirjan. 

80% MAAHANMUUTTAJISTA on työikäisiä ja kantaväestöstä 
vain 60%. Miten saadaan maahanmuuttajanaiset mukaan 
työelämään? Kuinka kova kielitaito pitää olla tehtävän 
tekemiseen? Voiko työpaikalla tukea kielitaidon oppimista? 
Tarvitaan myös maahanmuuttajataustaisia asiantuntijoita 
esimerkiksi mediaan, esikuvan merkitys on tärkeä.

Onko mielelle jotenkin noloa puolustaa naisen asemaa?

Voit katsoa ohjelma youtubesta
https://youtu.be/KDQScG3WxY0

https://youtu.be/KDQScG3WxY0 
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eskustelimme kestävän kehityksen 
haasteesta syksyn ensimmäisessä 
kokouksessamme ja mietimme, miten 

me voisimme siihen osallistua. Emme olleet 
kovinkaan halukkaita tekemään mitään isoa 
muille näkyvää, mutta päätimme ottaa haasteen 
vastaan ja keskittyä omiin kestävän kehityksen 
haasteisiimme ja omiin ilmastotekoihimme. 
Jokainen mietti, mitä itse omassa elämässään 
on tehnyt kestävän kehityksen eteen ja miten 
se vaikuttaa omaan elämään. Pidimme yhden 
kokouksen aiheen ympäriltä, jossa kuulimme 
aluksi sisaremme Sirpa Taipaleen alustuksen 
aiheesta. Alustuksen jälkeen kokosimme omia 
kestävän kehityksen tekojamme. Kierrätämme, 
kompostoimme, hyödynnämme metsien ja puu-
tarhoidemme antimia, käytämme lähiruokaa, 
autoilemme kimppakyydeillä, käymme kirp-
putoreilla ja pyrimme ostamaan vastuullisesti 
tuotettuja tuotteita. Kaupoissa käymme omien 
kestokassiemme kanssa. Keskustelun tuloksena 
oli, että meistä jokainen edistää kestävää kehi-
tystä. Tekojen ei tarvitse olla suuria, mutta kun 
ne ovat jokapäiväisiä, niillä on omalta osaltaan 
iso vaikutus. Jaamme myös hyviä käytenteitä 
omassa WhatsApp-ryhmässämme. 

KESTÄVÄÄN KEHITYKSEN liittyi myös perinteinen 
kevätretkemme, jonka teimme Hiitolanjoelle 
Rautjärvelle. Hiitolanjoki on Suomen ja Venä-
jän rajalla oleva joki, jonka Suomen puolelta 
on viimeisten kolmen vuoden aikana purettu 
kolme satavuotista voimalaitospatoa ja kosket 
on ennallistettu. Vaelluskalat pääsevät nyt 
vapaasti lisääntymään joessa. Tutustuimme 
jokeen ja sen ennallistamistoimiin sisaremme 
Hanna Ollikaisen asiantuntevalla opastuksella. 
Ollikainen on ollut vastuussa joen ennallista-
mistoimenpiteistä. 

KESTÄVÄÄN KEHITYKSEEN liittyi myös osallis-
tumisemme Imatran joulumyyjäisiin, joissa 
kierrätimme lauta- ja palapelejä ja pidimme 
arpajaiset, joihin voitot kokosimme soroptimis-
tisisarilta (mm. itse tehtyjä hilloja, mehuja, kui-
vattuja sieniä, neulottuja sukkia ja pipoja sekä 
itselle tarpeettomia, kaappeihin ”unohtuneita” 
käyttämättömiä tavaroita). 

Porvoo-Borgå päätti ottaa unionin kestävyyshaas-
teen välittömästi vastaan jo keväällä. Sovimme 
sitten, että jokainen sisar tutustuu itsekseen 

Tuula Pohjolan tekemään esitykseen ja tekee Sitran Elämän-
tapatestin sekä jakaa sitä laajemmin perhe- ja ystäväpiirissä. 

Seuraavassa klubikokouksessa kesälomien jälkeen innostus 
projektiin oli noussut selkeästi. Lähes jokainen sisaremme 
oli tehnyt Elämäntapatestin ja jakanut sitä eteenpäin. To-
tesimme iloksemme, että klubimme kautta testejä oli tehty 
peräti 40 kappaletta! 

Testin lopussa olleista vihjeistä parannuksiin arkisessa 
elämässä moni oli saanut hyviä ideoita ja ottanut ne käytän-
töön. Selkeästi suurin osa (noin 35 %) parannuksista liittyi 
kierrätyksen lisäämiseen kuten jätteiden parempi lajittelu, 
monilokero ja/tai biokompostorin käyttöönotto, tavaroiden 
myynti Tori.fi tai vastaavan järjestön kautta. Seuraavaksi suu-
rin osa (noin 25 %)  liittyi ruokaan joko hävikin vähentämi-
seen, lähiruuan käytön tai kasvisruuan lisäämiseen. Useampi 
sisar oli lisännyt kasvisruokapäiviä viikottaiseen käytäntöön 
Saman verran (25%) arjen parannuksia liittyi yksityisautoilun 
vähentämiseen joko julkisen liikenteen tai kävelyn lisäämisel-
lä. Eräs sisaristamme, joka matkustaa säännöllisesti Lappiin, 
oli tehnyt laskelman perheensä junan käytöstä versus oman 
auton käytöstä, junalla kulkiessaan he olivat pienentäneet  
hiilidioksidipäästöjä 97 % autoon verrattuna. Loput (15%) 
arkisen elämän parannukset liittyivät erilaisiin energian 
säästön toimenpiteisiin, kuten saunomisen vähentämiseen, 
led-lamppujen käyttöön, jääkaappien ja pakastimien hyvään 
huoltoon, kuivausrummun käytön vähentämiseen. Kokonai-
suudessaan olimme ottaneet peräti 30 kappaletta erilaisia 
parannuksia käyttöön päivittäisessä elämässämme. 

Kestävän kehityksen haaste 
vuoden 2023 aikana 

Imatran klubissa
teksti  L E E N A H A A PA L A, S I  I M AT R A

Haaste toi uusia 
näkökulmia 

jokapäiväiseen elämään
tekst i  S A L L A  R O N I - P O R A N E N ,  S I  P O R V O O

K SI

A R J E N  P A R A N N U S T E N  J A K A U M A

Kierrätyksen 
lisääminen

Ruokahävikki,
kasvisruoka

Energian 
säästö

Henk.koht.
autoilun vähentäminen
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estävän kehityksen asiat ovat olleet klubimme 
toiminnassa alusta asti mukana, sillä viisitois-
ta vuotta sitten ensimmäinen projektimme oli 

Itämeren suojeluun liittyvä valokuvanäyttely kaupunkimme 
museossa. Otimme viime vuonna innolla unionin haasteen 
vastaan. Yhtäkkiä oli kuitenkin vaikea jo valmiiksi suunni-
teltuun vuosiohjelmaan saada mitään mittavaa projektia. 
Niinpä päätimme, että vuoden 2023 harjoittelemme ja 
tutustumme aihepiiriin, jotta löytäisimme seuraavalle 
vuodelle meille sopivan hieman kunnianhimoisemman 
kestävän kehityksen projektin.

VIIME ELOKUUSSA aloitimme aiheen käsittelyn klubikoko-
uksessa, jonka emäntä oli valmistellut esityksen ”Tekstiili-
kierrätys Suomessa” ja keskustelimme kestävän kehityksen 
testistä, johon unioni oli meidät haastanut. Kokouksen 
lomassa pidimme kirpputorin, johon jokaisella oli mah-
dollisuus tuoda vaatteita, joista halusi luopua. Sisaret 
maksoivat valitsemistaan asusteista parhaaksi katsomansa 
summan klubin tilille. Loput vaatteet otettiin myyntiin 
Hämeen ammattikorkeakoulun järjestämään EkoKoski-
tapahtumaan vapaa-ajankeskuksella, johon osallistuimme 
yhdessä koulun kansainvälisten opiskelijoiden kanssa. 
Vaatteidenvaihtotapahtumamme tuotti klubille rahaa ja 
vähensi kulutusta, mutta suurin merkitys sillä oli ilo, jota se 

K tuotti sisarillemme uusien edullisten työvaatteiden muo-
dossa ja lisäksi tempaus lähensi sisaria. 

KOLMAS KIERRÄTYSAIHEINEN tapahtuma oli rakkaan 
keväällä edesmenneen sisaremme Marjatta Ventosen 
tyttärien sisarille järjestämä tilaisuus, jossa saimme 
kultturellin Marjatan kodista valita itsellemme muistoksi 
tekstiilejä, taide-esineitä, tauluja, viherkasveja ja kirjoja, 
joista maksoimme omantunnon mukaan. Perikunta lah-
joitti tuoton kokonaisuudessaan klubillemme käytettäväksi 
hyväntekeväisyyteen.

NYT VUONNA 2024 järjestämme jo kolmatta kertaa Teekut-
sut-nimisen tilaisuuden, jonne kutsumme naisten päivänä 
8.3. naisia herkuttelemaan ja kuuntelemaan kirjailijaa, joka 
kertoo kirjastaan. Tällä kertaa tilaisuuden kirja on Anni Kuu 
Nupposen teos Sydänmeri, joka on maaginen ja vim-
mainen rakkaudentunnustus merelle ja kaunokirjallinen 
hätähuuto merensuojelun puolesta.

TERVETULOA SYYSKUUSSA Valkeakoskelle sisarpäiville ja 
edustajiston kokoukseen. Siellä kuulette, mitä uutta olem-
me keksineet kestävän kehityksen edistämiseksi ja millä 
tavalla haastamme teidät muut klubit mukaan! 

Valkeakoski-Vanajavesi ja kestävä kehitys
tekst i  H A N N A  K I V I M A A ,  S I  VA L K E A KO S K I - VA N A J AV E S I
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Pääsin tänä vuonna mukaan ensimmäisen kerran 
Soro Optima Golf -tapahtumaan. Toki olin kuullut 
ja nähnyt kuvia vuosien varrelta, sekä ihaillut 
tapahtuman kaunista logoa.

PAIKALLE OLI KOKOONTUNUT 10 soroptimistia ja muutama seurai-
lainen pelaamassa miestensarjassa naisten pelin jälkeen.

ITSE EN PELAA golfia, joten peli sinänsä oli vieras. Pääsin kuitenkin 
mukaan golfkärryjen työntäjänä ja samalla minulle selitettiin pelin 
saloja. Kaunista maisemaan, muutaman tunnin ulkoretkeä, erilaisia 
mailoja. Ihannepistetuloksia.

KILPAILU KERIGOLFIN kentällä Savonlinnassa oli leikkimielinen ja 
haastoi korkeuserojen takia ihan jalankulkijankin voimia ilman kärryä.  
Siellä myös ymmärsin, miksi on keksitty moottoroituja kärrryjä.

SOROR OPTIMA GOLFIA on pelattu jo 30 vuotta ja peli jatkuu. Lai-
naan Kirsti Variksen toimittaman ja Merina Hovin taittaman Soror 
Optima Golf -kirjasesta numerotietoja, mukana pelaamassa on ollut 
39:stä klubista ja tapahtuma on järjestytty vuorollaan 22 eri kentällä.

PARASTA OLI ULKOILU, yhdessä jutustelu ja luonnon rauhassa kulkemi-
nen. Pienen valkoisen pallon lentoradan ihmettely kuului luonnollisesti 
myös asiaan, sekä metsän kasvillisuuteen ja puihin tutustuminen. 

Soro Golf 30v
tekst i  T I I N A  N E VA L A I N E N 

kuvat  T I I N A  N E VA L A I N E N  J A  S O I L I  P E L KO N E N

Kierrokselle lähdössä Kerigolfin kentällä.
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oulutapaamisessaan SI Seinäjoki halusi muistaa 
Liisa Järvistä pitkäaikaisesta 50 vuotta kestäneestä 
jäsenyydestä soroptimisteissa. Liisalle myönnettiin 

kunniamaininta ja kunniakirja sekä Parhaan Sisaren arvo-
nimi. Liisa on ollut useita kertoja muun muassa Seinäjoen 
klubin presidenttinä sekä muissa tehtävissä. Hän on toimi-
nut myös kummina usealle jäsenelle, nykyisistä jäsenistä-
kin ainakin kahdelle. Kannustava ja positiivinen asenne on 
aina ollut Liisalle ominaista. Illan muisteluiden kautta myös 
tärkeää historiatietoa siirtyi klubin nuoremmille jäsenille. 

J

50-vuotinen jäsenyys 
Seinäjoen soroptimisteissa   

tekst i  L E E N A  J O K I P I I ,  P R E S I D E N T T I  •  H E L L I  K I T I N O J A ,  VA R A P R E S I D E N T T I
kuvat  H E L L I  K I T I N O J A

Seinäjoen soroptimistit ry (SI Seinäjoki) on 
perustettu vuonna 1957. Se on yksi Suomen 
vanhimmista klubeista, jolla myös muutaman 
vuoden kuluttua täyttyy 70 toimintavuotta.  
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An international convention: 
To go or not to go?

tekst i  PÄ I V I  A U R A N E N

aija Kuusisto-Lancaster visited our club in Vaasa 
winter 2023 and my enthusiasm to experience a SI 
Word Convention was further triggered. As had a 

vague memory of participated in a JCI conference with my 
parents elsewhere in Ireland so what would to better than to 
attend a SI World Convention in Ireland nearly 50 years later!

I SIGNED UP for the World Convention in Ireland and went on 
with my busy life. Suddenly it was time to fly to Dublin and 
I had not really had time to think about the upcoming days 
much. I sent a message to Saija and her reply calmed me 
down. At least I knew that there were 12 of us Finnish Sorop-
timists at the World Convention and soon I could reach them 
through a What’s App group that was being set up.When I 
arrived in the convention centre, I had a sensation of having 
arrived a beehive- both in the appearance of the building 
and the sound in my earns. There were approximately 1600 
ladies going up five floors on escalators with a view of the 
river- and the sound was like bees buzzing, as the ladies 
greeted friends from different countries and continents.

IN THE ESCALATOR on my way up, I was lucky to notice that 
a lady in front of me had a Marimekko bag on her shoulder. 
The lady turned out to be Kaija Hapuoja from Helsinki and we 
sat next to each other through all the speeches and lectures. 
It was wonderful to have an experienced Soroptimist as 
company through the convention programme. And what a 
program it was! The Republic of Ireland’s former President, 
Mary Dawson, was very charismatic and had great wisdom.  
In addition, two young ladies, the winners of Irish Public 

S Speaking Awards winners who spoke about Democracy and 
Peace and Mental Health of the Young People were very 
impressive. 

CURRENTLY, AMONG the most important projects world-wide 
for Soroptimists is the African Federation project against 
cervical cancer (kohdunkaulan syöpä). I recommend support-
ing it to all clubs. A training program developed in a North 
American club offers training materials on topics including 
managing financial matters, health, food and home econom-
ics, The program is aimed at 16-19-year-olds and in addition 
to Soroptimists others can be invited to join in conducting 
the sessions. Saija, among others, saw a lot of potential in 
this program also in Finland. 

AFTER THE FOUR DAYS in the convention in Dublin, I know 
for sure that attending a large convention is certainly worth 
doing. I understand much more deeply now how big SI is, 
how it even has influence in the UN along with other similar 
organizations, and how many possibilities the organization 
can offer to its members and to those who are supported 
by its various projects. The conventions also offer possibili-
ties to meet women from around the world and enjoy their 
company-even in short discussions with various individuals. 
As importantly, meeting and getting to know many of the the 
other SI Finns, was one of the highlights of the week. Now 
I am looking forward to the  celebration in Tampere  this 
fall and meeting those who I met in Dublin and many other 
Soroptimist sisters in Tampere. 
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ähisuhdeväkivaltaa esiin nostavat Oranssit päivät päät-
tyivät 10.12. Se oli sunnuntai. Järvenpäässä oli silloin 

pakkasta -6 astetta, taivaalta sateli hiljakseen muutamia 
lumihiutaleita, iltapäivä alkoi hämärtyä klo 16 maissa.  Jär-
venpään keskustassa Tuusulanjärven rannalla Rantapuistos-
sa olivat puut saaneet oranssin värin, valtava näyttöruutu 
heijasti kuvaa, jossa kehotettiin rikkomaan hiljaisuus. Sitten 
kentälle pelmahti yli joukko oranssiin pukeutuneita naisia 
tanssimaan. Paikalle alkoi kerääntyä ihmisiä katsomaan, 
mistä nyt on kysymys. 

KYSE OLI JÄRVENPÄÄN soroptimisti-klubin ja McDanze -yhdis-
tyksen järjestämästä tanssitaidetapahtumasta. Siinä vuorot-
telivat tanssiesitykset ja tietoiskut, joissa lähisuhdeväkivallan 
osapuolten auttamisessa mukana olevat tahot esittelivät pal-
velujaan. Mukana olivat Järvenpään kaupunki, Keski-Uuden-
maan hyvinvointialue, Lyömätön Linja Keski- ja Itä-Uusimaa, 
Suvanto ry, Keski-Uudenmaan turvakoti ja Rikosuhripäivystys. 
Tanssijoina olivat McDanzen tanssijoiden lisäksi kaupungin ja 
hyvinvointialueen työntekijöitä. Heitä, jotka työssään saattavat 
kohdata lähisuhdeväkivallan osapuolia.   

TILAISUUDESSA HALUTTIIN nostaa tavallisuudesta poikkea-
valla tavalla esiin lähisuhdeväkivallan ehkäisyn ja hoidon 

L

Onnistunut tanssitapahtuma turvallisten 
lähisuhteiden puolesta: #rikotaanhiljaisuus

tekst i  S I  J Ä R V E N PÄ Ä  • kuva TA R I N A S T U D I O

kannalta keskeinen viesti: asiaan on uskallettava tarttua, se 
on uskallettava ottaa puheeksi. 

TAISIMME ONNISTUA tässä hyvin. Tapahtumaa edelsi aktiivi-
nen somemarkkinointi kaikkien mukana olevien organisaati-
oiden kanavissa. Myös paikallismedia tarttui aiheeseen. Ja nyt 
tapahtuman jälkeen jaamme edelleen tietoa mahdollisuudes-
ta hakeutua avun piiriin samalla kun kerromme tästä upeasta 
tilaisuudesta. Kuulijoita kertyi pitkästi yli 100 tähän noin puoli 
tuntia kestäneeseen kokonaisuuteen. Somen kautta olemme 
tavoittaneet moninkertaisen määrän yleisöä.  

ENNEN KAIKKEA toivomme, että tieto mahdollisuudesta 
saada apua tavoittaa lähisuhdeväkivallan osapuolet ja hei-
dän läheisensä. Haluamme rohkaista esimerkiksi varhais-
kasvatuksen ja opetuksen parissa toimivia sekä sosiaali- ja 
terveydenhuollon henkilöstöä ottamaan asian puheeksi, jos 
pienikin epäilys herää #rikotaanhiljaisuus, toteaa Järven-
pään soroptimisti-klubin presidentti Kaarina Wilskman.

JA KIITOS Järvenpään kaupungille, joka tuki tapahtumaa 
taloudellisesti. 
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Lahtelainen tekstiilitaiteilija Tia Taivalmäki toi Lanun 
aukiolle teoksen TURVAVERKKO • 2023, johon kuka 

tahansa sai tulla solmimaan oman solmun. Turvaverkon 
solmut symboloivat solmijoiden ajatuksia väkivaltaisesta 
käyttäytymisestä ja sen torjunnasta. Verkon ääressä 
pohdittiin miten itse kunkin turvallisuudesta on huolehdittu 
lapsena ja myöhemmin eri elämäntilanteissa. Tilaisuudessa 
esiintyi naiskuoro ConCordis ja tarjolla on lämmintä glögiä 
ja piparkakkuja. Jaossa oli myös heijastimia. 

LOIMME MYÖS oheisen QR-koodin, josta löytyy erilaisten 
kriisi- ja turvakeskusten yhteystietoja, sekä esittelyt kaikista 
mukana olleista naisjärjestöistä.

LAHDESSA ORANSSIKSI värjäytyi myös taideteos Launeen 
neidot ja Lahden radiomastot. 

KAMPANJAA TUKIVAT mm. Lahden kaupunki, Koulutus-
keskus Salpaus, Kahvila Asemapäällikkö sekä Lahden lukio 
Gaudia. Radio Voimassa oli myös asiantuntijahaastattelu 
aiheen tiimoilta. Lahden kirjastot ja aluekirjastot, joissa on 
esillä aiheeseen liittyvää kirjallisuutta. 

TAPAHTUMA OLI erittäin onnistunut ja 
saimme paljon osallistujia mukaan 
kirpakasta pakkasesta huolimatta. 

S

Vasemmalta Suvi Kuisma SI Lahti, Pia Tyyskä 
Nytkis ry, Kaija-Leena Serlo SI Lahti, Paivi 
Kuisma Lahden Zontakerho, Tuija Pirttijoki ja 
Rauni Allinen SI Lahti.

Lanun aukiolla ehdokkaalla oli aikaa osallistua 
myös mielenilmaisuun naisten kokemaa väkivaltaa 
vastaan. MARKUS PIRTTIJOKI, ESS.

Lahtelaiset naisjärjestöt kampanjoivat yhdessä 
naisiin kohdistuvaa väkivaltaa vastaan.
tekst i  T U I J A  P I R T T I J O K I  •  kuvat  S I  L A H T I

Valoa, ei väkivaltaa & Oranssit päivät Lanun aukiolla lahtelaiset 
naisjärjestöt, Lahden alueen Nytkis ry, Lahden Seudun Yrittäjänaiset, 
Lahden Soroptimistit ja Lahden Zontakerho osallistuvat yhdessä 
oranssit päivät -kampanjaan Lanun aukiolla.

”READ THE SIGNS” -lakanaa pitelemässä 
Liisa Nurmi, SI Lahden presidentti Pia 
Hemmilä, Tuija Pirttijoki ja Ritva Tolvanen.
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ärjestimme kestävän kehityksen illan keskiviikkona 
25.10.2023 Inkilänhovissa Riihimäellä. Luennoitsijana toimi 

oma kestävän kehityksen gurumme, TkT Tuula Pohjola, joka 
kannusti meitä kestäviin elämäntapoihin ja toi myös terveisiä 
Naisjärjestöjen keskusliitosta. Saimme illan aikana paljon tietoa 
kestävän kehityksen nykynäkymistä ja vähän tulevaisuudesta-
kin. Tuulan luento antoi meille kaikille runsaasti ajattelemisen 
aihetta. Paikalla oli klubimme jäsenten lisäksi osallistujia myös 
paikallisesta Zonta-kerhosta sekä Inner Wheel Riihimäki-Haus-
järvi -klubista. Lopuksi saimme vielä lyhyen katsauksen Riihimä-
en kaupungin kestävän kehityksen toimenpiteistä ja hankkeista, 
jotka esitteli klubimme jäsen Ritva Antila.

YHDESSÄ RIIHIMÄEN ZONTA-KERHON kanssa puimme Riihimä-
en Pääskypuistossa sijaitsevan Lapsenlikka -patsaan oranssiin 
marraskuun 25. päivänä. Samalla patsaan jalustaan kiinnitettiin 
posterit kertomaan omasta Read the Signs -kampanjasta ja Zon-
tien Zonta says NO -kampanjasta naisiin ja lapsiin kohdistuvaa 
väkivaltaa vastaan.

Lapsenlikka patsaalle sommiteltiin pipot päähän ja kaulaliinat 
kaulaan. Oranssi väri symboloi toivoa tulevaisuudesta, jossa 
elämä ilman väkivaltaa on jokaisen oikeus. Lapsenlikka patsaa-
na myös symboloi  hyvin kampanjamme kohdetta. Pipot ja kau-
laliinat olivat paikallaan koko Oranssien päivien kampanja-ajan 
ja ne saivat huomiota myös paikallislehdessä sekä sosiaalisessa 
mediassa. 

Riihimäen Zonta-kerhon ja Riihimäen soroptimistien jäsenistä 
(kuvassa vasemmalta Sirkka-Liisa Haikonen, Heidi Juonela, Sirpa 
Viilomaa, Ritva Antila, Eile Särssi, Marja Pullinen, Päivi Venäläi-
nen) pukivat oranssit pipot ja kaulahuivit lapsenlikalle ja hänen 
hoidettavalleen. SI Riihimäen jäseniä ovat Ritva Antila, Sirkka-
Liisa Haikonen ja Marja Pullinen.

Tuula Pohjola luennoimassa 
kestävästä kehityksestä.

J

Riihimäen klubilla on takana 
aktiivinen ja mielenkiintoinen syksy
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orvoolaiset saapuivat eduskuntaan kestävyyshaas-
teen kannustamina bussilla ja osalle vierailu oli osa 

työmatkaa. Osallistujia oli mukavasti, vaikka kuukausita-
paaminen pitikin järjestää normaalista poikkeavaan aikaan 
15.30. Vierailun aluksi seurasimme lehteriltä klo 16.00 
alkavaa pääministerin kyselytuntia. Marraskuun viimei-
nen kyselytunti olikin varsin mielenkiintoinen. Kysymyksiä 
riitti ja oppositio haastoi hallitusta reippaasti: iltapäivän 
pääteemoiksi nousivat hallituksen budjettiesitys ja itärajan 
sulkeminen. 

ORANSSIEN PÄIVIEN teeman ja soroptimistien toimin-
taperiaatteen mukaisesti olimme pyytäneet tapaamista 
Uudenmaan kansanedustajalta Pihla Keto-Huoviselta, 
joka toimii eduskunnan Tyttöjen oikeudet ja kehitys -ryh-
män puheenjohtajana. Yhteinen aika järjestyi ja oli todella 

P pysähdyttävää kuulla juristin työn tuomia kokemuksia 
perheväkivallasta ja lasten ja nuorten tilanteesta. 

TOTESIMME, että meillä on paljon tehtävää ja voimamme 
yhdistäen saamme aikaan enemmän. Meitä tarvitaan: eri-
laisissa ammateissa ja verkostoissamme voimme vaikuttaa 
jokainen omalta osaltamme ja yhdessä saamme nostettua 
asioita esille. Helpointa on jokaisen meistä tukea lähipii-
riämme, minkä jälkeen soroptimistien näkyvyyttä paranta-
malla ja yhdessä toimien myös laajemmin.  

SOROPTIMISTEILLA ON todellakin tilausta näinä epävakaina 
aikoina niin kansallisesti kuin kansainvälisesti. 

KOULUTA – ROHKAISE JA TUE, jotta naisen paikka voi olla 
kaikkialla ilman häirintää ja väkivaltaa. 

Vierailu eduskunnassa ja kansanedustaja 
Pihla Keto-Huovisen tapaaminen 30.11.2023.

Vierasta odotellessa.

Kyselytunnilla.Keskustelu kansanedustaja Pihla Keto-Huovisen kanssa.
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Hämeenlinnan klubikokouksen keskustelu ta-
voitteellisesta toiminnasta ja toimintatavoista 
synnytti ajatuksen oman työuran yhteydestä  

soroptimistien päämääriin, eli miten omassa työssä on vie-
nyt eteenpäin naisten asemaa ja hyvinvointia, tasa-arvoa, 
eettisyyttä, auttamista, ystävyyttä, henkistä ja fyysistä tuke-
mista sekä toisen kunnioittamista, ekologisuutta ja opiske-
luun kannustamista. Niinpä klubilaisista seitsemän jäsentä 
kokosi lyhyet esitykset omasta työstään ja niistä päätettiin 
laatia yhteenveto. Esitysten pohjalta osa-alueet muodos-
tuivat seuraavien otsikoiden alle: ihmisoikeudet, naisen 
asema, tasa-arvo, eettisyys, ekologisuus, yhteenkuuluvuus 
ja ystävyys. Joku osa-alue kuului merkitykseltään enem-
män kuin yhden otsikon alle, mikä ilmenee grafiikasta. 

IHMISOIKEUDET: tärkeinä pidetyt ihmisoikeudet nousivat 
selvästi esille. Niistä mainittiin ihmisarvon loukkaamat-
tomuus, toisen kunnioittaminen ja yhdenvertaisuus sekä 
osallisuus. Koulukiusaaminen on esillä aika ajoin ikävänä 
toimintana, jonka ehkäisemiseen moni opetusalalla on 
työskennellyt. Yksilön voimaannuttaminen luo perustan 
nauttia yhdessäolosta muiden kanssa sekä ylipäänsä 
elämästään. Eräs klubilaisista oli kuurojen ja kuurosokei-
den avustajana tuoden esille parhaan puolen siitä kuinka 
jokaisella ihmisellä on yhdenvertainen ihmisarvo.  
Naisen asema: vaikka maassamme on naisen asema 
verrattain hyvä, siihen on kuitenkin kiinnitettävä huomiota 
ja parannettava kaikin keinoin. Kirjoituksissa tuli vahvasti 
esille naisen asema erilaisissa työpaikoissa, mm. työpai-
koissa, jotka olivat miesvaltaisia, joissa tarvittiin fyysistä 
voimaa tai joissa päätäntävalta oli miehillä. Tällöin naisten 
tekemät ideat, innovaatiot ja uudistukset jäivät taka-alalle, 
ellei joku mies myöhemmin saanut samoja ajatuksia. 

Soroptimistien 
päämäärien 

toteuttaminen
tekst i  S I N G A  P O LV I ,  P R E S I D E N T T I ,  S I  H Ä M E E N L I N N A

SI Naisen etenemisen tukeminen ja kannustaminen työural-
laan, työtehtävässä tukemisen saaminen työtovereilta ja 
esihenkilöltä mutta myös naisen tukeminen esihenkilönä 
todettiin olevan ratkaisevia työviihtyvyyden ja naisen ase-
man parantamisen keinoja.

TASA-ARVO: koulutuksen parissa työskentelevien ja muus-
sa työelämässä olevien keskeisiä asioita oli tasa-arvon 
toteutuminen. Yksi kasvatuksen tärkeistä tavoitteista oli 
opettaa tasa-arvon merkitys sosiaalisessa yhteisössä sekä 
huolehtia tasa-arvon toteutumisesta niin, että tasapuo-
lisuus toteutuu arjessa. Palkkaus ja uralla etenemisen 
mahdollisuus kaikille todettiin olevan konkreettisia asioita 
tasa-arvon toteutumisessa, mikä edellyttää samanarvoista 
kohtelua kaikkien kohdalla. 

EETTISYYS: eettisyyden, joka ilmenee arkielämässä mo-
raalisena harkintana, ilmoittivat monet kuuluvan vahvasti 
toimenkuvaansa. Koulukiusaamisen ehkäisemisessä on 
pyritty siihen, että jokainen ymmärtäisi mikä on oikein ja 
mikä väärin. Vammaisten henkisessä ja fyysisessä autta-
misessa nousi esille yksilön tuntema moraalinen vastuu 
toisesta henkilöstä mutta myös tiedostaminen oikein 
tekemisen ylevyydestä. Eräs klubilainen on työllistänyt ja 
kouluttanut maahanmuuttajia, viimeksi ukrainalaisia, saa-
den samalla itse tutustua erilaisiin kulttuureihin ja viedä 
eteenpäin edellä mainittujen tasa-arvon ja toisen kunnioit-
tamisen merkitystä. 

EKOLOGISUUS: koulussa ekologisuuteen kiinnitettiin 
huomiota veden ja materiaalin säästämiseen kuten myös 
läpäisevänä periaatteena opiskeltavissa asioissa. Ekologi-
suus, taloudellisuus, luonnon monimuotoisuuden hyö-
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Soroptimistisisar ANI MARJA-LIISA JÄRVINEN-
VESALA syntyi Vampulassa 20.11.1942 ja nukkui 
pois  Koivikkokodissa Hämeenlinnassa 7.1.2024.

Ani Järvinen-Vesala oli vuonna 1968 aloittaneen 
Forssan soroptimistiklubin perustajajäsen.

Hän toimi klubimme presidenttinä kaksivuotis-
kauden 1.10.2014-30.9.2016. Anin presidentti-
kaudella klubi-illoissa käsiteltiin mm. kiertotalou-
den ja kestävän kehityksen teemoja ja syksyllä 
2015 ajankohtaista turvapaikanhakijoiden tilan-
netta. Huhtikuussa 2015 klubi järjesti kestävän 
kehityksen seminaarin. Ja huhtikuussa 2016 klubi 
järjesti vintage- ja kierrätysteemalla muotinäytök-
sen, jonka ulkomainen avustuskohde Nepalin tyt-
töjen koulupuvut. Ani toimi myös ohjelmayhdys-
henkilönä. Klubin järjestämissä tilaisuuksissa Ani 
vastasi musiikkiohjelmasta. Viimeiseksi jäi Forssan 
seudulla asuvien sotaa Ukrainasta paenneiden 
tukemiseksi järjestetty lounaskonsertti 5.2.2023.
 
Anista kerrotaan, että hän istui kolmevuotiaana  
lapsuudenkodin flyygelin alla ja ilmoitti ryhty-
vänsä isona soitonopettajaksi. Pianotunnit hän 
aloitti alle kouluikäisenä Hämeenlinnan musiik-
kiopistossa. Hämeenlinnan Sibelius-Opistosta 
hänet houkuteltiin vuonna 1965 toimintansa 
aloittaneeseen Forssan musiikkikouluun. Lyhyek-
si kokeiluksi Anin ajattelema työ Forssassa jatkui 
45 vuotta ja niiden vuosien aikana oppilaitos 
laajentui Lounais-Hämeen musiikkiopistoksi. 
Puoliso löytyi musiikkikoulusta ja perheeseen 
syntyi kolme lasta. Eläkkeelläkin Anilla oli soitto-
oppilaita ja hän esiintyi pianistina aktiivisesti 
Forssan musiikkielämässä.

Muistamme sisar Anin hymyn ja päämäärätie-
toisuuden.  Anin tavoite oli aina tehdä mahdolli-
simman hyvää musiikkia.

SI FORSSA

IN MEMORIAMdyntäminen luontoa kunnioittaen ja säästäen on tuonut 
tietoisuutta laajemmalle yhteisölle mukaan lukien myös 
ulkomaalaisten maahanmuuttajien, kuten irakilaisten, irani-
laisten, turkkilaisten, somalien ja ukrainalaisten keskuuteen. 
Todettiin, että jokaisen oma toiminta toimii myös mallina.

YHTEENKUULUVUUS, YSTÄVYYS: ihmisoikeuksien, tasa-arvon 
ja toisen ihmisen kunnioittaminen luovat terveen perustan 
yhteenkuuluvuudelle ja ystävyydelle. Nämä ilmenivät hyvi-
nä arkipäivän tekoina ja tunteina kuten empaattisuutena, 
toisen auttamisena, kannustamisena, tukemisena, ymmär-
tämisenä ja erilaisuuden hyväksymisenä. Yhteisöllisyys on 
yksilölle voimavara, yhdessä olemme enemmän, yhdessä 
saavutamme enemmän ja yhdessä meillä on hauskempaa, 
ovat fraaseja,  joiden muistaminen ja toteuttaminen on 
kullanarvoista kaikissa yhteisöissä. 

TYÖELÄMÄN TARKASTELU soroptimistien päämäärien 
näkökulmasta antoi myönteistä kuvaa siitä, kuinka ihmiset 
työssään toteuttavat omalta osaltaan ihmiskunnan tärkeitä 
tavoitteita. Grafiikasta huomataan että, eniten maininto-
ja on yhteenkuuluvaisuuden ja ystävyyden kohdalla. Se 
lieneekin lopputulos monen muun päämäärän toteutumi-
sesta. Toiseksi eniten työtehtävissä nousi tasa-arvo, sen 
edistäminen ja vaaliminen. Tasa-arvon toteutuminen, niin 
työtehtävien, uran etenemisen ja palkkauksen osalta, lienee 
suurimpia tekijöitä työviihtyvyydelle.  Tasa-arvo sisältänee 
myös usein naisten aseman tarkastelun, sillä useimmiten 
naiset jäävät altavastaajiksi tasa-arvokysymyksissä. Ihmisoi-
keudet, jotka käsitteeltään on varsin laaja alue ja toimivat 
yläkäsitteenä yksilön kunnioittamiselle, tasa-arvoiselle 
kohtelulle, yhdenvertaisuudelle, voimaannuttamiselle sekä 
osallisuudelle, mainittiin kolmanneksi eniten esiin tulevana 
työelämän yhteytenä soroptimistien päämääriin. Eettisyys, 
joka arkielämässä usein esiintyy moraalisena harkintana, 
kuten hyvän ja pahan erottaminen, oli vahvasti esille kasva-
tustyötä tekevien arjessa. Joillekin klubilaisille ekologisuus 
oli työtehtävän tärkeä osa. Tämän päivän ja tulevaisuuden 
työelämässä ekologisuudella on tätä huomattavampi rooli. 
Lopuksi uskaltanee todeta, että suuremmalla osalla työssä 
olevista on jonkinlainen tavoitteellinen yhteys soroptimis-
tien päämääriin, mikä antaa uskoa ihmisten hyvyyteen ja 
parempaan tulevaisuuteen. 

0

2

4

6

8

10

12 Yhteenkuuluvuus,
ystävyys

Ekologisuus

Eettisyys

Tasa-arvo

Naisen asema

Ihmisoikeudet



SOROPTIMISTI 202324 Klubien toiminta

Joensuu järjesti lokakuun lopussa Joensuun 
korservatoriolla barokkikonsertin ”Ah, Crudele!”, 
”Voi, Julmuri!”. Konsertissa esiintyi soroptimis-

tisisaremme laulaja, laulunopettaja ja kuoronjohtaja Sanna 
Riissanen yhdessä muusikkoystäviensä kanssa: cembaloa 
soitti joensuulainen pianisti, pianopedagogi ja didaktikko 
Henna Martikainen, barokkiselloa tamperelainen sellisti ja 
barokkisellisti Tähti Oksanen ja barokkiviulua joensuulainen 
viulunsoiton lehtori Katri Kaihola.

UPEAA ESITYSTÄ, joka oli samalla osa Henna Martikai-
sen cembalotutkintoa, seurasi täysi salillinen kuulijoita. 
Konserttiohjelma koostui 1600- ja 1700-luvuilla vaikutta-
neiden säveltäjien E. J. de La Guerren, J. S. Bachin, G. F. 
Händelin ja G. Frescobaldin teoksista. Soittajat soittivat 
periodisoittimilla, joilla tarkoitetaan aitoja vanhoja aika-
laissoittimia ja niiden nykyaikaisia rekonstruktioita. Tämä 
takasi niin autenttisen lopputuloksen, että kuulija saattoi 
loihtia silmiensä eteen mielikuvan barokkiajan muhkeisiin 
pukuihin ja peruukkeihin sonnustautuneista naisista ja 
miehistä käyskentelemässä Euroopan hovien koristeelli-

Joensuussa sekä julmureita että ystäviä
tekst i  A N N A - L E E N A  M A R T I K A I N E N ,  S I  J O E N S U U  • kuvat  HENRI  AUT TI  ja  EL ISBET TIKANMÄKI

Joensuun soroptimistien toimeliaaseen syksyyn mahtui 
sekä kiittämättömiä julmureita että kansainvälisiä ystäviä.

SI sissa saleissa. Konsertin tuotto lahjoitettiin konservatorion 
stipendirahastoon.

MARRASKUUSSA OLIVAT puolestaan vuorossa ystävät, 
kun osallistuimme kansainvälisille Ystävyysmessuille 14 
muun yhdistyksen ja seuran kanssa. Messut on järjestetty 
Joensuussa jo 35 kertaa, mutta SI Joensuulle kerta oli en-
simmäinen. Tapahtuman avasi Joensuun kaupunginorkes-
terin tuubisti Ari Varpula soittamalla U. Lundellin ’Öppna 
landskap’, minkä jälkeen järjestelyistä vastanneen Pohjola-
Norden ry:n edustaja toivotti osallistujat tervetulleeksi. 

SI JOENSUUN myyntipöytä notkui leivonnaisista ja arpajais-
voitoista. Tämän lisäksi olimme neuloneet pieniä herttaisia 
Sulo-nalleja ja kustomoineet takkatikkurasioita, joiden 
kummankin värimaailma mukaili Ukrainan lipun värejä. 
Leivonnaiset päätyivät uusiin koteihin ”alta aikayksikön” 
ja muukin kauppa kävi hyvin. Myynnin tulot lahjoitettiin 
Joensuussa asuvalle ukranalaisperheelle. 

Barokkikonsertin 
esiintyjät Henna 
Martikainen (edessä), 
Tähti Oksanen, Sanna 
Riissanen ja Katri Kaihola. 

Soroptimistisisaret 
Pirkko Surakka (vas.) 

ja Eija Suhonen 
valmistelemassa 

myyntipöytää 
Ystävyysmessuilla.
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Kompostikoulua, 
laatikkoviljelyä ja 

Martta-yhteistyötä
tekst i  E L I S A  T I K A N M Ä K I ,  S I  J O E N S U U

Tukea ukrainalaislasten 
kesäleirille

tekst i  L E E N A  J O K I P I I ,  P R E S I D E N T T I  • 
H E L L I  K I T I N O J A ,  VA R A P R E S I D E N T T I 

kuvat  K ATJ A  PA L KO M A , PJ . ,  S P R  S E I N Ä J O E N  O S A S TO

Seinäjoen soroptimistit ry haluaa osaltaan 
olla tukemassa Ukrainasta sodan vuoksi 

Seinäjoen seudulle saapuneita 
lapsia ja nuoria.

oensuun sisaret opettelivat kompostoinnin ja 
kompostiviljelyn saloja Pohjois-Karjalan Marttojen 
puutarha- ja ympäristöasiantuntija Maarit Sallinen-

Uusoksan johdolla keväällä 2023. Kompostikoulu oli jatkoa 
kesällä 2022 aloitettuun puutarhayhteistyöhön Kukkolan 
tilan näytepuutarhassa. Kompostointiviljelyä opeteltiin 
perinteisen ”hitaan” aumakompostoinnin avulla ilman 
suuniteltua puutarhajätteiden kompostointilaatikostoa. 

KASVATUSLAATIKKOINA KÄYTETTIIN perinteisiä 100x150 
cm kokoisia laatikoita, joiden syvyys oli vihanneksille sopiva 
50 cm. Kasvualustan maanparannusaineena käytettiin teh-
dasvalmisteista biohiiltä, joka sitoo ravinne- ja hiilivarasto-
na pitkäaikaisesti toimivaa ainesta kasvualustaan. Tämä on 
vielä melko tuntematon menetelmä. 

PIENESSÄ KASVUTILASSA kasvatettiin useita vihanneslajeja 
samaan tapaan kuin kotipihoilla. Kesän menestyjiä olivat 
lehtikaalit ja edellisinä kesinä kylväytyneet kehäkukat. 
Laatikko oli kaunis katsella, mutta hitaammat lajit kuten 
lamopinaatti, purjo ja avomaankurkku jäivät edellä mainit-
tujen laatikon kaunistajien alle varjoon.

MUTTA EIKÖ viljelyharrastuksen tarkoitus ole tuottaa myös 
silmäniloa - kehäkukka sekä vihreä ja violetti lehtikaali 
olivat näytepuutarhan komistuksia.  Lehtikaaleista saatiin 
tuoreita lehtiä vielä lokakuussa. Todellinen ihmetyksen 
aihe kesän 2023 viljelyssä oli tuholaisten puuttuminen. 
Ei yhtään toukan reikää ollut kaalien lehdissä. Kasvinsuoje-
lutoimenpiteitä ei tarvittu, ei edes kateharsoja. 

eväällä SI Seinäjoki teki 900 euron lahjoituksen 
Suomen Punaisen Ristin (SPR) Länsi-Suomen 
piirille, joka toteutti viikon kestävän lasten 

kesäleirin heinäkuussa 2023. Ilmajoen kunnan Kalajais-
järven leirikeskuksessa pidetylle leirille osallistui yhteensä 
85, iältään 6-15 vuotiasta lasta. Mukana oli sekä suo-
malaistaustaisia että maahanmuuttajalapsia. Ukrainasta 
saapuneista, Seinäjoen seudulla asuvista lapsista 15 pääsi 
mukaan leirille SI Seinäjoen tekemän lahjoituksen avulla. 
Vastaanottokeskuksen sosiaalityöntekijät valitsivat leirille 
osallistuvat ukrainalaislapset.

LEIRIN OHJELMASSA oli muun muassa ensiapu- ja etsin-
tätaitojen opettelua, suvaitsevaisuus- ja kulttuurikasva-
tusta, leikkiä, uintia sekä päätösjuhla. Leiri oli merkittävä 
lasten kotoutumisen sekä lasten ja perheiden hyvin-
voinnin kannalta. SI Seinäjoki ja SPR:n Seinäjoen osasto 
ovat käyneet syksyllä yhdessä palautekeskustelun sekä 
jakaneet kokemuksia leiristä. 
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SI Turun klubin vierailu 
Kosovoon SIE Prishtinan 20-vuotisuhlille 
16.-20.11.2023
tekst i  H A N N A  M AT T I L A  ja  M A R J A A N A  H E I K K I L Ä - H O I K K A ,  S I  T U R K U

dellisen kerran saimme kutsun ystävyysklubimme 
ja hyväntekeväisyyskohteemme SI Prishtina klubin 
vuosijuhliin vuonna 2018 ja nyt saimme jälleen 

kunnian osallistua heidän 20-vuotisjuhliinsa Prishtinaan, 
Kosovossa. Matkaan lähti viiden innokkaan soroptimistisi-
saren joukko SI Turusta.

YSTÄVYYSVIERAILU ALKOI perjantaina 17.11.2023 seminaa-
rilla, johon osallistui noin viisikymmentä soroptimistia ja 
paikallisia kutsuttuja henkilöitä. Myös Tanskasta ja Sveitsis-
tä oli osallistujat. Päivä alkoi soroptimistisisar Valira Buzan 
johtaman naiskuoron esityksillä laulu Kosovolle ja Sorop-
timistien hymni. Sen jälkeen SIE Prishtinan presidentti 
Afrodita Mula avasi päivän, moderaattorina toimi Virgjina 
Dumnica. Päivän aiheena oli naisten kokema väkivalta 
ja sen ehkäisy. Valtakunnansyyttäjä Besim Kelmendi piti 
avauspuheen kuvaten naisiin kohdistuvaa väkivaltatilan-
netta Kosovossa. Puheenvuoron Kosovon lakien suomasta 
naisiin kohdistuvasta suojelusta kertoi Tasa-arvo- ja naisten 
oikeuksien keskuksen Edi Cusia. SI Turun varapresidentti 
Marjaana Heikkilä-Hoikka kertoi puheessaan naisten 
oikeuksista ja tasa-arvosta Suomessa. Seminaarin lopuksi 
oli paneelikeskustelu naisten oikeuksien edistämisestä 
Kosvossa ja naisiin kohdistuva väkivalta maailmanlaajui-
sena ilmiönä. Mukana keskustelemassa olivat Edi Cusia, 
tuomari Faton Ademi Kosovon vetoomustuomioistuimesta 
ja johtaja Zana Asllani Kosovon turvatalosta. 

E ILTAJUHLAA VIETIMME nauttien illallisesta, onnittelupu-
heista ja kosovolaisesta musiikista. Iltaan sisältyi lämmin-
henkistä keskustelua, yhteistä tanssia ja tietenkin nautim-
me syntymäpäiväkakusta.

SIE PRISHTINAN SISARET olivat järjestäneet meille myös 
hienon oheisohjelman. Lähdimme lauantaina kahden päi-
vän bussimatkalle ensin Albaniaan Berat-nimiseen Unes-
con maailmanperintökohteeseen ”tuhansien ikkunoiden 
kaupunkiin”. Yövyimme Beratissa ja paluumatkalla tutus-
tuimme oppaan johdolla suosittuun Prizreniin, Kosovon 
vanhaan pääkaupunkiin. Siellä vierailimme museossa, jossa 
saimme kuulla erityisesti albanialaisten historiasta.
Maanantaina lähdimme kotimatkalle. Oli ilo käydä ter-
vehtimässä aina niin sydämellisiä sisariamme ja juhlistaa 
heidän kanssaan SI Prishtinan 20-vuostisjuhlaa!

SI TURUN JA SI PRISHTINAN ystävyysklubitoiminta alkoi SIE 
hyväksynnän jälkeen vuonna 2009.  Olemme vierailleet 
viidesti Pristinassa ja he ovat olleet vieraanamme kaksi 
kertaa. Vuosittain olemme tukeneet heidän eri projekteja 
mm: Kosovon lasten sairaalaan tuki, vähävaraisten lasten 
joulupaketit ja rintasyöpää sairastuneiden naisten tuki. 

Kuvassa vasemmalta oikealle: Pirjo Kortesuo, Jaana Jaakola, Kirsti Saarnivaara, Hanna Mattila ja Marjaana Heikkilä-Hoikka. 
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nsimmäinen naisjärjestöjen seminaari järjestettiin 
kansainvälisenä naistenpäivänä 8.3.2003. Tilaisuus 
oli tuolloin koko päivän tapahtuma. Otsikkona oli 

”Hyvinvointia ruuasta” ja luennoitsijoina oli kaikkiaan 12 
asiantuntijaa. Tilaisuudessa oli myös näyttely.

SEURAAVINAKIN VUOSINA tilaisuus pidettiin maaliskuussa 
kansainvälisenä naistenpäivänä 8.3. tai sen lähipäivänä. 
Nimi oli tuolloin ”Naistenpäivän seminaari”. Vuonna 2021 
tilaisuutta ei järjestetty koronan vuoksi ja kevään 2022 
seminaarikin jouduttiin siirtämään syyskuulle samasta syystä. 
Seminaarin nimi muutettiin ”Naisjärjestöjen seminaariksi”. 
Tämän vuoden 2023 seminaari pidettiin lokakuussa.

VUODEN 2023 järjestyksessään 20. seminaarin valmis-
telussa olivat mukana aiemmilta vuosilta tutut toimijat: 
Turun Akateemiset Naiset, Kvinnliga Akademiker i Åboland, 
Soroptimist International Turku ja Turku-Aboa, Zonta-kerho 
Turku I, Business and Professional Women Turku-Åbo ja UN 
Women Suomi, Turunmaa. Lipunmyynti onnistui tälläkin 
kertaa varsin hyvin ja paikalla oli reilut 200 kuulijaa. Korona 
lienee edelleen vaikuttanut kävijämäärään, emmekä saa-
neet myytyä kaikkia lippuja.

ENSIMMÄINEN PUHUJA Henna Karppinen-Kummunmäki  
FT, kulttuurihistorioitsija kertoi tyttöjen elämästä 1700- ja 
1800-luvulla. Esityksen otsikko oli ”Oma ääni: Tyttöyden 
historia ja toimijuus”. Auli Hirvensalo-Mattilan, Tyttöjen 
Talon johtajan esityksen otsikko oli ”Tyttönä ja naisena 
tässä hetkessä”. Hän kertoi mm. Tyttöjen Talon tehtävistä 
ja toiminnasta Suomessa ja Turussa.

E LUENTOJEN VÄLISSÄ yleisöä ihastutti musiikkiesitys, jossa 
5- ja 8-vuotiaat siskokset Venla ja Sanni lauloivat äitinsä 
säestäminä ensin ”Peppi Pitkätossu”- laulun ja toisena laulu-
na ”Pyyntö”. Jälkimmäisessä laulussa oli mukana 16-vuotias 
Elsa, joka lauloi vielä yksinään kappaleen ”Girls”. Tilaisuuden 
lopuksi oli arpajaiset.

TILAISUUKSIEN TUOTOSTA annettiin vv. 2003-2009 vähintään 
500 USD tai 500 euroa Five-O organisaatiolle. Sen jälkeen 
avustuskohde on vaihtunut vuosittain ja lahjoituksia (500-
1000 euroa) on annettu mm. eri järjestöjen kansainvälisiin 
projekteihin. Tänä vuonna 1000 euron lahjoitus annettiin 
UN Women järjestön projektiin Afganistanin naisten auttami-
seen. Muu tuotto on jaettu järjestäville yhdistyksille käytettä-
väksi niiden omiin projekteihin naisten ja lasten auttamiseksi.

TÄMÄN JA AIEMPIEN seminaarien menestyksen perustana on 
ollut naisjärjestöjen tiivis yhteistyö. Järjestelytoimikuntaan 
on kuulunut 1-3 henkilöä kustakin järjestöstä. Vuosien myötä 
olemme oppineet paljon toinen toisiltamme. 

SEMINAARIEN HYVÄ taloudellinen tulos ei olisi toteutunut 
ilman luennoitsijoiden ja esiintyjien antamaa tukea, sillä he 
ovat osallistuneet ilman palkkiota. Lisäksi useat yritykset 
ovat osallistuneet seminaarin kahvitarjoilun kustannuksiin. 
Arpajaisvoitot on saatu lahjoituksina sekä yksityishenkilöiltä 
että yrityksiltä. Tämän vuoden seminaarikutsun (katso kuva) 
ja lipun suunnittelusta vastasi graafinen suunnittelija Kristiina 
Elo, kuten valtaosassa aikaisempiakin seminaareja. Hänen 
panoksensa on ollut merkittävä tukipilari. 

”Tyttömäistä asiaa”
Naisjärjestöjen 20-vuotisjuhlaseminaari Turussa 9.10.2023  

tekst i  K I R S T I  S A A R N I VA A R A ,  S I  T U R K U • H E L I  K A L L I O,  S I  T U R K U - A B O A
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8.3. 
kansainvälinen naistenpäivä, 

“Walk in Different Shoes”
                

13.3. 
SORO1300-webinaari: Kasvuakatemia ja E-klubit

11.4. 
SORO1300-webinaari: Vielä kerran Kasvuakatemia
                

 SNLA haku päättyy 
(23.-29.6. Norja)t                
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Looking very much forward to welcoming 
you to the Nordic Days 2024 in Copenhagen 

from 30 August to 
1 September 2024!

Under the name of ”Women with an Agenda,” 
we will enjoy Friendship, Empowerment of Women 
and Girls as well as Reflection on our organisation 

Soroptimist International.

Be assured that we will do our best to make 
the Nordic Days in Copenhagen unforgettable.

www.soroptimist-danmark.dk

11.10.
Tyttöjen päivä

25.11.–10.12
Oranssit Päivät

17.–19.5. 
Pohjoisen alueen tapaaminen, Kalajoki

10.8. Soror Optima Golf, Muurame

30.8.–1.9. 
Pohjoismaiset sisarpäivät, Kööpenhamina  

 ”Women with an Agenda”  

13.–15.9. 
Vuosikokous ja sisarpäivät, 

Valkeakoski

http://www.soroptimist-danmark.dk
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Soro…Soro…Soro… Mikä se on?

Olemme käynnistäneet Soro 1300 - projektin, jonka tarkoitus on tukea 
klubien jäsenhankintaa. Projekti kestää neljä vuotta ja sen tavoitteena 
on nostaa jäsenmäärä takaisin 1300 soroptimistiin Suomessa.  
Jos jokaisessa 49 klubissa olisi 25 jäsentä ja olisi yksi eklubi olisimme 
jo tavoitteessa. 

Projekti koostuu viidestä työryhmästä:
● jäsenmäärän kasvattaminen (Raakel Inkeri)
● kasvuakatemia (Tiina Haukijärvi, Anja Piiroinen)
● e-klubit (Salla Roni-Poranen)
● viestintä (Soili Pelkonen, Liisa Tyllinen)
● julkisuuskuva ja brändi (Ulla-Maija Ikäheimo)

Vuosi 2023 kului projektin suunnittelussa, mutta vuoden 2024 aikana 
jaetaan kokemuksia onnistuneesta jäsenhankinnasta, ja autetaan 
klubeja taloudellisesti jäsenhankinta tapahtuman järjestämisessä, 
sekä tuodaan kasvuakatemian oppeja klubien käyttöön.

Soroptimistien julkisuuskuvaan, näkyvyyttä ja brändiä pyritään 
laajentamaan unionin toimesta. Lisäksi pyrimme tehostamaan 
viestintävälineiden käyttöä.

Tule mukaan tekemään

Mikäli tunnet jonkun aluieista omaksesi ja haluat olla mukana 
kasvussa, ilmoittaudu töihin soroptimistit@soroptimistit.fi tai 
suoraan vastuuhenkilölle. 

Jäsenmäärämme on laskenut viimeisen 10 vuoden 
aikana lähes 500 jäsenellä. Ei ole kyse siitä, että 
työmme olisi tehty. Keski-ikämme on noussut 
työiästä eläkeikään. Uusien jäsenten etsiminen 
ei ole ollut tehokasta. Toisaalta emme ole 
mainostaneet soroptimisteja laajasti, usein kohtaa 
kysymyksen soro .. soro … soro … mikä se on?

Soro 1300 - projekti

Taustaa

mailto:soroptimistit@soroptimistit.fi
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Miksi soroptimisti?
tekst i  S AT U  S Y VÄ N E N ,  S I  H E L S I N K I  -  E R OT TA J A ,  S I  F I N L A N D  V I E S T I N TÄT I I M I 

VERKOSTOITUMINEN
 
SOROPTIMISMIN KAUTTA OLEN tavannut kymmenittäin naisia, verkostoitunut ja 
kasvattanut myös samalla omaa osaamistani ja ymmärrystäni maailmasta. Ver-
kostomme on moniammatillinen ja sen kautta avautuvat erilaiset näkemykset ja 
kokemukset rikastuttavat aivan erityisellä tavalla. 

Kuukausittaiset kokouksemme ovat vieneet minut taidegallerioista kierrätyskeskuk-
seen, olen päässyt kuulemaan esityksiä identiteetin rakentumisesta maahanmuut-
tajien suomen kielen opetukseen ja istunut kesäiltapäivänä terassilla parantamassa 
maailmaa. Samalla on parantunut myös merkittävästi oma maailmani!

Soror tarkoittaa sisarta ja me kutsummekin toisiamme sisariksi. Se kuvaa yhtenäi-
syyttämme ja sitä, millainen merkitys tällä laajalla naisverkostolla on meille. 
 
VAIKUTTAMISTYÖ
 
ME TOIMIMME AKTIIVISESTI ympäri Suomen, vuosittain yli 250 projektiamme 
tavoittaa tuhansia tyttöjä ja naisia. Vuosittaisia tapahtumiamme ovat muun muassa 
Tyttöjen päivän sekä Oranssien päivien tapahtumat ympäri maan. Yhteiskunnallinen 
vaikuttaminen on ydinosaamistamme. Olemme mukana Naisjärjestöjen keskuslii-
tossa ja soroptimisteilla on edustus myös liiton hallituksessa. Näin äänemme kuuluu 
liiton aloitteissa ja lausunnoissa. 

Pidän tärkeänä, että puheemme eivät ole vain korulauseita, vaan toimimme ja vaiku-
tamme oikeasti. Jaamme vuosittain kymmeniä stipendejä tuhansien eurojen arvosta 
ja mentoroimme nuoria naisia työelämän murroksessa. 

KANSAINVÄLISYYS
 
KANSAINVÄLISELLÄ JÄRJESTÖLLÄMME ON YLEISSTATUS YK:n sosiaali- ja talousneu-
vostossa ja järjestöllämme onkin laajat mahdollisuudet osallistua NGO toimintaan 
YK:ssa. Lisäksi Euroopan kattojärjestömme vuosittaisissa tapahtumissa ystävystyy ja 
verkostoituu muiden Euroopan soroptimistien kanssa. Kansainvälisyys on konkreet-
tista ja muun muassa oma klubimme tapaa ystävyysklubejaan Euroopassa vuosit-
tain, mahdollisuuksien mukaan livenä tai virtuaalisesti. Lisäksi esimerkiksi Ukrainan 
tueksi on kerätty Euroopan klubien avulla jo yhteensä satoja tuhansia euroja. 
 
Nämä kolme tekijää saivat minut liittymään mukaan soroptimisteihin. Mitkä ovat 
sinun kolme soroptimistitekijääsi, jotka saivat sinut mukaan toimintaamme?
 
Järjestönä haluamme tietysti kasvaa, jotta työmme tasa-arvoisen yhteiskunnan 
eteen voi jatkua. Jaa tietoa projekteistamme ja arvoistamme, tekemästämme työstä 
ja vaikutusmahdollisuuksistamme. Kasvetaan yhdessä kuuluvammaksi!  
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